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Blanc i Negre 
Suscripció 
popular 

No es per cap monument, cal dir-
ho. 

L'obrim amb un paquet de cent pes
setes rosses. 

Finalitat: finançar la confecció d'un 
(diccionari Enciclopèdic que reculli 
exhaustivament els acudits del popu
lar «Jaimitu». 

Quan estigui acabat, que serà aviat, 
un exemplar relligat amb pell i lloms 
daurats serà regalat a algunes Comis
sions IVlunicipals. N'hi ha algunes que 
s'ho mereixen més que altres. 

Catàleg 
Recordeu les històries de fantas-

n^es de fa unes setmanes? 
Doncs bé, perquè no sigui dit que 

no contrasto les notícies he enviat un 
amic anònim i ben documentat i de 
nioment n'ha catalogat tres: 

Número U: És un fantasma clàssic, 
porta llençol com els bons. S'ha pres 
la llibertat a portar farbalans tipus 
<<bata de cola» fets amb bitllets de 
'nil. Porta lligacames clàssiques de 
"íreueta que li seguen els ventres de 
'^s cames. Va encadenat. Les anelles 
<lo les cadenes són peces de dos rals 
foradats. Volta per l'Ajuntament a fi-
'^als de mes. És liquidador. 

Número Dos: Si l'anomeno fantas-
i^a, el n." 1 l'hauria d'haver anomenat 
«fantasmo». Es femení o travestí. Va 
Vestit amb dues peces, el detall el 

^''aeix: llençol de cos i llençolet de 
*̂ aPi per aquest a vegades se li ha es-
'nunyjt les grenyes. És errant. Tan 
aviat és a l'Ajuntament com als llocs 
l^ós impensats. Diuen, els que se 
' han topat de cara, que és el culpable 
'lue les portes s'obrin i es tanquin 
soles. És el conseller n." 22. 

Número Tres; Porta bigoti. Això diu 
^'número dos perquè alguna vegada 
• na petonejat. Val a dir, però, que 
^Uan va per feina no es recorda 
^'aquestes foteses. És un hàbil tite-

L'atur forçós 
En l'acte de la inauguració de la Fira de Mostres de Barcelona el Ministre 

de Comerç ens ha pronosticat que el problema de l'atur es farà cada dia més 
greu. Amb la seva profecia no ha fet més que corroborar, el que diuen des de 
ta temps, els economistes. Els més entesos diuen que la causa de l'atur forçós 
general és la crisi econòmica que pateix des de fa uns anys, el món occidental. 

Segons sembla, la cosa queda explicada de la següent manera; la crisi eco
nòmica que redueix la producció I frena la inversió amb la qual cosa ens trobem 
per una banda amb què les empreses han de reduir les plantilles, suspenen pa
gaments o fan fallida, i per l'altra, en no fer-se noves inversions, no es creen 
nous llocs de treball. 

El raonament té la seva lògica, però el considerem incomplet. Diuen: «Crisi 
econòmica, menys producció, dificultats empresarials, suspensions, fallides, man
ca d'inversions, pèrdua de llocs de treball existents, no se'n creen de nous; 
total, tenim l'atur forçós». 

Fins ací tot sembla lògic i comprensible. Però quina és la resposta que més 
abunda quan algú pregunta quin és l'origen d'aquesta crisi econòmica que pro
voca tal desgavell? Generalment sol dir-se que el caos d'avui és la conseqüèn
cia de la crisi energètica provocada pels diversos esdeveniments que condicio
nen la política internacional. I sembla que amb aquesta resposta ja queda molt 
explicat. 

No hi ha dubte que la crisi energètica és un factor important entre els que 
han incidit a crear la situació del món actual. Però aquest factor no és pas l'únic 
a tenir en compte si plantegem degudament el problema. Altres factors amb 
major incidència són oblidats o pietosament silenciats. Es parla poc I amb sor
dina del progrés de la Tecnologia com a factor importantíssim del problema de 
l'atur, ja que és aquest progrés tecnològic el que permet augmentar i millorar 
cada dia més la producció, amb la lògica i natural reducció de llocs de treball, 
I es parla també molt poc de la incidència que forçosament ha de tenir en el 
món del treball l'explosió demogràfica característica del nostre segle, factor que 
podríem considerar com el més important del problema de l'atur forçós. 

Si valorem degudament els dos factors que acabem d'esmentar, haurem d'ad
metre que la crisi energètica no és més que un fenomen conjuntural que podria 
superar-se possiblement amb un canvi d'orientació en la política internacional o 
en l'aprofitament d'altres fonts d'energia a més de les convencionals. En canvi, 
el progrés de la Tecnologia i l'explosió demogràfica són factors que plantegen 
problemes de caràcter estructural dins el món del treball, problemes molt difí
cils de resoldre, però que com sempre, la mateixa necessitat de viure imposarà, 
al llarg del temps, les solucions possibles en cada moment, solucions que ja 
és besllumen en el futur i que ací i avui no podem apuntar per falta de temps 
i d'espai. Prometem però, parlar-ne un altre dia perquè, especular amb el futur, 
és sempre un joc engrescador pel qui juga i pel qui s'ho mira. 

Josep Badia i Moret 

L'Últim Ple Municipal 

Més que un Consistori, un Circ 

llaire, sobretot de titelles de fi l , que 
mou amb una subtilesa al·lucinant. 
Diuen que és el conseller n." 23. Era 
l'encarregat de fer arribar la remesa 
de sostenidors i bragues de teixits es. 
pecials. La casa suministradora però. 

vol garanties sòlides. 

Frase publicitària 
Llegiu Plaça Gran. L'Ajuntament no 

vol ni anomenar-la. 
X. M. A. 
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Tribuna Pública 

El Consell Local de Salut 
Nosaltres entenem que la sanitat és 

un «affaire» públic essencial en tota so
cietat avançada, que té per objectiu la 
defensa i promoció de la salut de l'home 
com a ésser Integrant d'una comunitat. 
Pensem doncs que s'ha d'acabar amb el 
«campi qui pugui» sanitari, on tothom ha 
tirat cap on ha volgut, amb una manca 
total de coordinació i planificació dels re
cursos sanitaris que ha convertit el nos
tre país (i Granollers no ha estat una ex
cepció) amb el que en podríem dir un 
«sistema sanitari» caracteritzat pel caos, 
la disbauxa i la deshumanització. 

En aquestes condicions de falta de 
coordinació, és evident que no hi poden 
haver objectius que hi valguin, ni plani
ficació sanitària possible, ni jerarquitza
ció de centres hospitalaris, ni política de 
prevenció de la malaltia, ni garanties per 
a la població de l'atenció precisa ni de 
res. 

És per això que pensem que cal anar 
cap a una «política de salut» que a nivell 
local passaria per la creació d'un Consell 
local de Salut, assessor de la Comissió 

Informativa de Sanitat i Assistència So
cial de l'Ajuntament, encarregat d'elabo
rar una política sanitària coherent amb 
les necessitats de la nostra ciutat. 

Donat que els problemes sanitaris ens 
afecten a tots creiem que aquest Con
sell s'hauria de basar (i així ho propo
sàrem a la Permanent) amb una repre
sentació molt àmplia, que no marginés 
cap dels estaments o Institucions afecta
des. 

Així, la composició del Consell que es 
proposa es la següent: 

— Cinc representants dels professio
nals sanitaris 
(representació tècnica) 

— Cinc representants de l'Ajuntament 
(representació política) 

— Cinc representats dels usuaris 
(representació ciutadana) 

— Cinc representants dels directius 
de les Institucions Sanitàries exis
tents a Granollers (Hospital, poli
clínica, Creu Roja, Mútua del Car
me, l.N.P.) 

— Cins representants dels treballadors 
d'aquests centres sanitaris. 

Això fa un total de 25 persones, dintre 
de les quals proposem la creació d'una 
Comissió Permanent formada per 9 mem
bres. El President i Vicepresident del 
Consell i la Permanent ho serien els de 
la Comissió Municipal. 

Creiem que la creació d'aquest Consell 
suposaria un avanç democràtic molt im
portant per a la ciutat per quant entre 
tots, i no sols uns quants, participarien 
en la discussió dels problemes sanitaris 
que ens afecten i en la recerca de les 
possibles solucions. 

Voldria deixar molt clar, que malgrat 
que lògicament la Co.Tiissó de Sanitat i 
Assistència Social que presideixo té una 
programa d'acció sanitària (reclamat en 
el darrer Plé pels companys socialistes) 
per a la nostra vila, no penseu que ens 
correspongui sols a nosaltres els polítics 
la seva implantació i engegada, sinó que 
serà el Consell Local de Salut el que 
haurà de debatre i proposar el programa 
Sanitari Municipal. 

Josep Serratusell 
C D C 

1 -

1" Centre de Formació 
5 de Conductors 

PRACTIQUES SCALEXTRIC 

Vostè necessita el Carnet 

Benvingut 
al permís de conduir 

Aconsegulu-lo 
sense esforç 1 pagueu-lo 

sense problemes 

P R E U S P O P U L A R S 

Roger de Flor, 57 • Passeig Colon, 29 
Telèfon 870 6616 

GRANOLLERS 

ellams 
Duplicator C.̂ , S. A. 

Fundada «n 1917 

IS^àquines Multicopístes 

Gravadors Electrònics de Clixés 

Guillotines 

Clixés Multicopista 

Tipus Mecanografio i Electrònic 

Tintes IS/lulticopista 

Tipus Emulsió i Oli 

Corrector Clixés 

Estoigs Estyietes per a dibuix clixés 

Planxes per Offsset 

IMPORTANT: Totes les màquines i accesoris oferts 
en aquesta lllsta,són exclusivament importats del Japó 

Distribuïdor Oficial i Servei Tècnic 

Llibreria Carbó 
A. Clavé, 36 - Telèfon 870 04 32 
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Ratlles breus 
Un Carrer per a 
Lluís Companys 

Vila oberta 

La cinta catalana en color de Josep 

Maria Forns^ 'COMPANYS PROCÉS A 

CATALUNYA', és una pel·lícula que cal 

veure, per reviure els fets històrics que 

hem llegit tantes vegades. Malgrat algu

nes inexactituts —una peHicula no ha 

de pretendre ser un testimoni documen

tal— la figura de Companys resta digni-

ficada, després dels quaranta anys de 

fnenyspreu del seu nom i el que repre

sentava. Fa pocs dies, en un diari bar

celoní s'encapçalava una notícia d'aques

ta manera: «e/ masón Companys'...; ai

xò, ara, amb la Generalitat oficialment 

''^coneguda. Com sí ser maçó o de la 

confraria de Sant Pancraç. agnòstic o 

creient a l'hora de la mort, no fos una 

qüestió de consciència personal, que no 

pot minvar la importància senyera de la 

personalitat històrica del president de 

tots els catalans. Mentre em delectava 

veient la pel·lícula i pensava en la gran

desa del nostre president màrtir, em pre

guntava per dins: iSerem capaços de 

permetre que ni una plaça o carrer a la 

nostra vila no porti el seu nom, per re

cordar per sempre més la seva sagrada 

memòria? No fer-ho, fóra una injustícia. 

Joan Barcon 

V 

^ 

'apotecari 
Dissabte 
Diumenge 
Dilluns 
Dimarts 
Dimecres 
Dijous 
Divendres 
Dissabte 

16 
17 
18 
19 
20 
21 
22 
23 

Arimany 
Bellavista 
Jonch - Puig 
Montana 
Ochoa 
Oliva 
Olivet 
Ochoa 

Telèfons d'Urgència 
Comisaria Policia 870 75 99 
''olicia Municipal 870 0511 
(Guàrdia Civil 870 00 68 
>*arada Taxis 870 30 28 
Bombers 87011 72 
Funerària 870 00 89 
Hospital 870 24 00 
Policlínica 870 61 00 
Metges d'urgències 
^e la Seguretat Social 870 01 91 
Ambulàncies 870 00 92 

» 870 78 61 

RaçaGran 
Director: Joan Barcon i Prevosti 

Col·laboren: Josep Badia i Morat - Josep 
Serratusell - Josep Garrell • Montserrat 
Ponsa - Joan Colomé - Marti Bunyol i 
Genis - Esteve Sarroca - Miquel - Jaume 
Ortuno - Francesc Sala i Carme Garrell 

Correspondència: Carrer Clavé, 46 
Corrector: Jaume Camp 
Administració: Montserrat Ponsa 
Imprimeix: Gràfiques Garrell 

Visita iiumana al Gol-legi de Subnormals 
Dilluns passat dia 11, la senyora Antònia Macià, esposa de l'Honorable President 

Tarradellas féu una visita a l'Escola de Subnormals de Granollers. Va ésser un acte sen
zill i ple d'emotivitat. La Sra. Tarradellas s'interessà per cada un dels infants i parlà i 
donà la mà a tots ells. Una nota curiosa fou la petició d'un dels nois: «Digueu al Presi
dent que volem l'Estatut». Manifestà que era el Centre millor que ella havia visitat. Féu 
també elogi a la funcionalitat de l'arquitectura, ja que tot estava, digué, molt ben pensat. 

Ha plogut! 
Dimecres passat, va caure una abundant 

plu^a, acompanyada de sorollosos trons. Feia 
molt temps que no plovia i la gent ho desit
java, perquè refresqués la temperatura calu-
rosa. 

També, gràcies a la pluja abundosa, la ciu
tat va netejar-se, que bona talta li feia. 

Nou servei 
a l'Hospital General 

El passat dissabte, «Plaça Gran» visità el 
Servei de Peaiatria de I Hospital General de 
Granollers. Ens féu els honors i explicà el 
perquè de la seva creació el cap de Servei, 
Dr. Bosch, qui ens mostrà les instal·la
cions que han de servir per a no haver 
de desplaçar-se per cap urgència a la capi
tal, facilitant a la nostra comarca poder gau
dir d'uns serveis, que fins ara semblaven utò
pics. Els nostres infants tenen resolt el pro
blema de les seves malalties. Tant de bo que 
en un futur immediat, sigui possible resoldre 
totes les grans especialitats i no hàgim d'a
nar sempre a remolc de qui ens vulgui. 

Pere Bufí, exposa 
Dibuixos a la ploma 

Novament el jove artista Pere Bufí exposa 
la seva obra des del 16 al 30 de juny, a la 
Sala de Cultura Sant Jordi de la Caixa d'Es
talvis de Catalunya. 

Bufí, presenta Dibuixos a la ploma, difícil 
modalitat artística que pocs artistes s'hi de
diquen i amb la que ell aconsegueix bones 
oores, prova fou l'èxit de la seva primera ex
posició realitzada l'any passat, que no dub
tem també aconseguirà en aquesta segona 
presentació dels seus dibuixos. 

Comissió gestora 

Esport Club Granollers, el passat dimarts 
dia 12, va celebrar l'Assemblea Ordinària 
amb 1 assistència de molts socis que van 
ompienar la sala de reunions del Casal de 
l'Esport. 

El punt més important era l'Elecció de Pre
sident, que no va ésser elegit, si bé, va ano
menar-se una Comissió Gestora, formada per 
Pere Moyano, Josep Asmarats, Joan Alvarez, 
Miquel Sierra i Francesc Bachs, que realit
zarà les gestions per a trobar el President 
que necessita el futbol de la Ciutat. 

Com ja és norma en el club, el president 
es farà càrrec de tots els deutes de la Tem
porada 1978-79 i també va anunciar-se que, 
dintre pocs dies, tindrem possiblement la vi
sita de l'equip del Futbol Club Barcelona. 

Concerts d'Agrupacions 
Musicals del Vallès 

Avui dissabte, a dos quarts d'onze de la 
nit, en el Museu de Granollers, tindrà lloc un 
concert a càrrec de la novella agrupació 
«Terspsicora Cor del Vallès Oriental» i el 
«Quartet de Flautes dolces», sota la direcció 
de Josep Subiranas, que interpretaran Polifo
nia madrigalesca i Música catalana. 

Demà diumenge, dia 17, en el mateix lo
cal, a les set de la tarda, actuarà sota la di
recció de Jaume llari, la «Coral Ariadna de 
La Garriga-, que cantarà obres polifòniques 
contemporànies del renaixement, romànti
ques i catalanes. 

Aquests dos Importants concerts són orga
nitzats per Joventuts Musicals de Granollers. 

Cursa ciclista 

La diada de Corpus Christi, el matí, Club 
Ciclista Granollers, va celebrar el II Premi 
Ciutat de Granollers, per a corredors de 2." 
categoria i aficionats, en el circuit urbà 
d'Avinguda Sant Esteve i Plaça Serrat i Bo
nastre. 

Els corredors que van participar-hi donaren 
60 voltes, essent contemplats per nombrós 
públic que va seguir amb interès el desen
volupament d'aquesta cursa ben organitzada 
i en la que foren lliurats molts premis. 

Activitats del 
Casino • Club de Ritme 

Darrerament aquesta societat ha organitzat 
una sèrie d'actes aconseguint una bona aco
llida pels granollerins. El dijous de Corpus 
Christi va celebrar un Concurs de Redacció 
inspirat en la I Mostra de Plantes i Flors i un 
Concurs Hula-Hop en la que van participar-
hi molta mainada, que fou obsequiada amb 
una xocolatada i atraccions i els foren lliu
rats premis. 

Xerrada bàsica 

Organitzada per la Secretaria de Formació 
Cultural de la Federació Local CNT-AIT, avui 
dissabte, a dos quarts de set de la tarda, a 
la Casa de Cultura, es celebrarà una xerra-
da-coHoqui sobre el tema «Imperialisme y 
Subdesarrollo». 

Taula rodona 

El proper dimecres, 20 de juny, a les deu 
de la nit, a la Casa de Cultura de la Funda
ció P. Maspons i Camarasa, es celebrarà una 
Taula rodona, per parlar de «L'Estatut de Sau 
a debat». 

Hi participaran: Joan Prats, per PSC-PSOE; 
Pere Canal, per CDC; Rosa Ribas, per PSUC; 
J. Martínez de Foix, per ERC, i Josep Huguet, 
per PSAN, i Núria Riera, serà la moderadora. 

En aquest interessant acte, organitzat per 
Bloc d'Esquerra d'Alliberament Nacional, es
perem que l'assistència dels granollerins 
serà nombrosa. 

Granollers, a Lola Anglada 

Museu de Granollers, acaba el curs 1978-
79 amb una exposició a Lola Anglada. 

La mostra és un intent d'apropar el seu 
món poètic, la seva bellesa i la seva estè
tica a tothom, els que no han tingut la sort 
d'admirar-li els contes, i els que de segur re
corden el món meravellós i imaginatiu que 
fiom pot trobar en cadascuna insinuació, ca
dascun apunt de Lola Anglada. 

El proper dijous, dia 21, a dos quarts de 
set de la tarda, a la plaça de la Porxada, hi 
haurà un acte festiu, a on part d'aquest món, 
el que creà per a Alícia, dansarà i riurà per 
a transportar-nos de la realitat al món de la 
ficció. 

Granollers, ja té Bingo 

A la Sala Teatre del Casino - Club de Rit
me, la setmana passada fou inaugurada l'ac
tivitat d'apostes del joc Bingo, acte al que 
assistí nombrós públic. 

Granollers, va modernitzant-se, ara ja po
dem dir, com moltes altres ciutats, tenim: 
Bingo. 
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El Pla Ordinari dal dia 11 da Juny 

Preguem al Sr. Secretari que no faci circ 
Aquesta frase pronunciada per un 

Regidor cap el final del Ple ens dóna 
una mica el fil per sortir d'aquest la
berint que és sempre un ple. Un ple, 
que cal dir-ho, hi ha hagut de tot: Fra
ses obsequioses, jaculatòries, «piro-
pos», algun intent de xiulada, tallades, 
comentaris «soto voce» malabarismes 
verbals i d'altres polideses. 

En el moment d'entrar a la Sala, hi 
havia un ambient glacial —els aparells 
de refrigeració, al màxim. Segons veus 
oficioses, la fredor anava dedicada: «A 
veure si els de la premsa us moriu 
d'una vegada!» (sic). 

La Sala dels Plens de l'Ajuntament 
s'ha omplert fins a les grades, valgui 
l'eufemisme. Hi érem tots els de sem
pre: gent d'Associacions de Veïns, gent 
de Partits, rue vigilaven que els seus 
no fiquessin la pota, pobres!, ciutadans 
a peu pla, funcionaris municipals en 
nombre insòlit, i lògicament, els Regi
dors amb l'Alcalde al centre. 

Quant això de ficar la pota, voldríem 
aclarir-ho: moltes de les qüestions que 
arriben al Ple, no sabem per què, vénen 
poc garbellades i madurades, això crea 
malentesos i jocs verbals que moltes 
vegades desvirtua els temes en llur im
portància, però això sí, dóna tema per 
paraules, comentaris. Si féssim una 
mena de ranking de les qüestions te
nint en compte el temps esmerçat en 
cada una d'elles, la cosa donaria uns 
resultats sorprenents. Cal fer-ho. 

Senyors Regidors, no sigueu intem-
perants, verbalment s'enten! 

Els temes tractats 
Els Terrenys sobrants, per la canalit

zació del Riu Congost, són propietat 
municipal. Punt 2 de l'Ordre del dia. 
Duració 3 minuts. 

El Català, idioma oficial de l'Ajunta
ment de Granollers, junt amb el cas
tellà que ho és a l'Estat Espanyol. Cal 
que es promocioni obertament el cata
là en tots els sectors socials i que es 
demani l'abolició del Decret 1111 de 
10-5-79 per humilitat i discriminatori 
contra la Llengua Catalana Punt 3. Du
ració 14 minuts. 

El Consistori s'obliga a demanar a 
la Presidència del Govern el retorn de 
la Casa Sindical a la Ciutat. Punt 4. 
Duració 31 minuts. 

La Carretera Nacional 152 podria no 
passar per l'Avinguda Victòria, carrer 
J. A. Clavé, etc. Proposta retirada ner 
la Comissió d'Acció Ciutadana. Punt 5. 
Duració 2 minuts. 

La urbanització del carrer Maria Pa
lau costarà 11.000.000 ptes. Punt 6. Du
ració 3 minuts. 

La urbanització de la Travesia Bal-

bey ha estat aprovada. Punt 7 de l'or
dre del dia, dura 1 minut. 

S'acorda demanar subvencions a la 
Diputació per a obres i serveis, però 
no se sap quins seran. Punt 8, dura 6 
minuts. 

Nova ordenança reglamentària del 
servei d'auto turisme (taxis). Punt 9, 
5 minuts. 

El Patrimoni Municipal de Béns im
mobles té un valor de 964.000.000 Ptes. 
punt 10, dura 4 minuts. 

L'Inventari pot pujar pels voltants 
de 1.000.000.000 ptes. La proposta que
da pendent per un petit error de l'Ar
quitecte Municipal, s'hi havien afegit 
uns edificis esportius que no són pro
pietat municipal. Punt 11. Dura 13 mi
nuts. 

S'anava a declarar parcel·la no utilit
zable un terreny existent entre els car
rers Ramiro de Ledesma i Passeig de 
la Muntanya. Pot ser propietat Munici
pal i cal estudiar-ho de bell nou. Punt 
12, duració, 3 minuts. 

Divuit carrers (entre places, paratges 
i llocs) de la Ciutat canviaran de nom. 
El Consistori en ple contesta Plaça 
Gran i es dedica un carrer a una mon
ja valenciana, escriptora i renaixentis
ta. Sor Isabel de Villena. Punt 13, du
ració 30 minuts. 

Un malentès fa retirar una proposta 
per l'adquisició de plaques per la reto-
lació dels carrers de nova denomina
ció. No es tractava de comprar plaques 
sinó de convocar un concurs entre ar-

ti tes locals per dissenyar les dites pla
ques. Punt 14, La resta dels temes amb 
precs i preguntes inclosos dura 48 mi
nuts. 

Des d'ara ens podrem banyar a la 
Piscina descoberta a preus més econò
mics. Punt 15. 

La Secretaria de l'Ajuntament fa me
mòria de l'exercici 1978. 

Arriba l'hora de pregar i preguntar: 
— Es demanen cadires per a tothom 

(Sr. Palomino). 
— Que en el punt de Precs i Pregun

tes la gent del poble hi pugui intervenir 
(Sr. Argós). 

— Que es fixi un horari de visita per 
als Regidors (Sr. Rochina). 

— Que es facin certificats dels 
acords del Ple per a Grups de Regidors, 
Partits Associacions de Veïns (Sr. Ro
china i Sr. Comelles). 

— Qui ha promogut l'allargament 
d'horari dels funcionaris municipals en 
Josep Garrell i Convergència Democrà
tica de Catalunya? (Sr. Garrell). 

— La Prolongació d'horari és obra i 
gràcia de l'Alcalde (Sr. Ballús). 

— L'ASFAL (Asociación sindical de 
funcionarios de administración local de 
Granollers) fa arribar una nota al Sr. 
Batlle en la qual exposen la seva ono-
sició a un edicte de l'Alcaldia del passat 
dia 8 de juny dispossant un nou hora
ri de treball. 

El Ple acaba a les dotze menys cinc 
minuts del dia 11 

Els temes - vedette 
El lector que ens hagi seguit fins 

aquí haurà vist que pel temps esmer
çat hi han tres temes aue preocupen al 
Consistori: 

La reversió de la Casa Sindical a la 
Ciutat. 

La Recatalanització de la Ciutat. 
Els canvis de nom d'alguns carrc 
Les reivindicacions dels Funcionaris 
Que la Casa Sindical retorni a la 

Ciutat, no ho veiem contradictori amb 
el que sigui una Casa Comarcal de les 
Centrals Sindicals. El que s'hagi aixe
cat una polèmica sobre el tema creiem 
que pot ser degut a l'ús que es pretén 
fer dels locals, és un tema a debatre 
llargament. La casa és gran pot ser 
útil, però cal que en tot, posar-se 
d'acord. 

La recatalanització de la Ciutat co
mença per l'Ajuntament, la proposta 
és francament acceptable i per tant 
bona. Queda molt clar quins docu
ments es faran simultàniament en ca
talà, quins exclusivament en castellà. 
I quina és l'actitud de l'Ajuntament 

sobre el tema. Ja era hora! No ens ha 
sorprès excessivament l'advertiment 
d'il·legalitat de la Proposta per part del 
Sr. Secretari. Què faran amb l'acord el 
Govern Civil i la Generalitat? Solucions 
a les pròximes setmanes. Mal va però, 
quan l'assumpte ja ve marcat per un 
advertiment d'aquest tipus. El que sí 
ens ha sorprès, si no estem mal infor
mats, és que durant la carrera de Se
cretari d'Administració Local, del Sr. 
Muro, llarga de vint-i-tres anys i exito-
sa, aquesta hagi estat la primera vega
da rue fa un advertiment d'il·legalitat. 
El tema no s'ho mereix. Què faran els 
altres Secretaris quan es plantegi 
aquest tema. Un mal exemple, tanma
teix. 

Els canvis de nom d'alguns carrers 
ha resultat ser polèmic. A part l'allar-
gassament innecessari del debat la 
qüestió de la dualitat Plaça de la Por-
xada - Plaça Gran ha estat dirimida a 
favor de Plaça de la Porxada amb un 
argument la mar de pintoresc: Així ho 
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Representativitat 
i responsabiltat 

L'entrada als ajuntaments dels nous 
regidors és per una banda, una experièn
cia molt enriquidora i, per una altra, una 
realitat dinauotabie transcendència en la 
viua dels pobles i de les ciutats. Ja se 
suposava que seria així, no es tracta pas 
ae cap aescobriment, però els dos me
sos ae tuncionament de les noves cor
poracions, no tan sols ho palesen sino 
que presenten el dualisme representati
vitat/responsabilitat amo tota la seva 
cruesa i importància. 

t i s actuals ajuntaments han estat el 
fruit d unes eleccions democràtiques; no 
poaem dubtar, doncs, de la representa
tivitat de les persones que n han entrat 
a tormar part. I aquest ractor, és enor
mement positiu. Això s ha demostrat en 
els plantejaments de les noves línies a 
segun i en el vot de contiança que la 
gent els ha atorgat. 

També tothom sabia que els primers 
mesos serien de tempteig, de prendre 
contacte amb unes realitats que només 
es coneixien una mica de lluny, Intuint-
ne la complexitat però no havent-la po
gut pamar. Un cop a dintre, i cadascú 
en el marc de la seva àrea concreta, els 
problemes han aparegut cruament da
munt de la taula. Ha estat, i és, l'hora 
que estem vivint: quan la representati
vitat s'ha de convertir en una plena res
ponsabilitat que, a més, cal que sigui 
efectiva. 

Les paraules boniques de la propagan
da electoral queden reduïdes sovint a 
unes excel·lents declaracions de princi
pis, a la llum d'un far que sempre ha de 
guiar, però que no és pas el timó de 
la nau. El timó el tenes els regidors a 
les seves mans, i la mar no està pas 
sempre encalmada ni està absent d'es
culls. 

Aquesta reflexió cal fer-se-la molt se
riosament en aquests moments inicials 
de la singladura dels nous consistoris. 
Ho dic perquè la representativitat, real 
i efectiva, dels regidors, vol ser augmen
tada a vegades per grups que, atribuint-
se una representació popular, pretenen 
incidir en la gestió pública ocupant àrees 
de poder que no els són pròpies. Es 
tracta d'un tema molt delicat, que convé 
judicar d'una manera clara i sense con
fusionismes, i del qual la premsa s'ha 
fet ressò en alguns pobles i comarques. 
La participació del poble en el govern 
"municipal hi és a través dels regidors 
elegits i convé ampliar-la en el camp de 
1^ informació i de la sensibilització que 
ajuden a comprendre, discutir i estudiar 
conjuntament els problemes en tota la 
seva rica complexitat però el poder és 
del consistori i el què faria ingovernable 
6ls pobles i les ciutats és l'assambleis-
nrie o alguna de les seves formes de 
Simulació. 

En prendre possessió els nous con-

GLOSES 
El pam quadrat 

Així com la nostra unitat monetària és la pesseta, sospitem l'exis
tència de determinades persones que ja no regeixen els seus afers amb 
aquella mesura, sinó que aprenen el valor de les coses per una moneda 
de més valor: el pam quadrat. 

Parlem d'algú que té tants pams quadrats i els adineren segons el lloc 
on són situats. Un pam quadrat a la plaça de Catalunya, per exemple, no 
és igual a un pam quadrat situat a la comarca de les Garrigues, posem 
per cas. 

Pel que hem vist fa pocs dies en un cementiri del Maresme, aquesta 
llei també és vigent en els camps del repòs etern. Aneu a mercadejar-ne 
una parcel·la al d'una gran ciutat, o bé demaneu preu en un senzill però 
deliciós cementiri de muntanya, net i emblanquinat com les casetes de 
la seva rodalia. Veureu que, pam per pam, aquest segon us surt per un 
preu molt més enraonat. 

En aquest cementiri de la Costa, hi havia uns homes que cavaven una 
fossa. Amb la cigarreta enganxada als llavis, anaven fent la seva feina. 
Algun d'ells cantussejava un aire de moda. 

Ens hi vam acostar i, per simple tafaneria, els preguntàrem qui era 
l'amo d'aquells pams quadrats. Esmentaren un nom molt conegut en el 
món de les finances barcelonines. 

Cansirosos, vam quedar amb el dubte de si l'amo anomenat feia aixecar 
aquella propietat per a descansar finalment dins d'una senzillesa inefable, 
o bé per fer un altre negociet com els molts que portava fets en la seva 
vida, dominada per les inversions. 

«Ja veurà —va afegir aquell home del pic i pala— com que és també 
l'amo d'una gran urbanització, molt a prop d'ací, no tindria res d'estrany 
que es proposés vendre alguna parcel·la amb la tomba inclosa, sense aug
ment de preu». 

«Qui sap!» —vam dir-nos nosaltres—. «Es prodiguen, ara, tants esquers 
per a enllaminir els possibles compradors de qualsevol cosa...». 

Entretant el cavador, després de fregar-se les mans amb saliva, tomà 
a agafar el pic i va rependre la seva tasca. Ens va semblar que somreia 
sorneguer. 

X I X U 

sistoris sabien que s'afrontarien amb 
problemes greus: econòmics, de manca 
0 deficiència de serveis, sanitaris, es
colars, etc. En desconeixien les propor
cions exactes, i, en molts llocs, el xoc 
amb la realitat ha estat escrulxidor. Tant 
els representants dels partits, com els 
independents, conscients de la seva res
ponsabilitat, en trobar-se acarats amb els 
dèficits i la mala administració, han de 
bandejar tot plantejament utòpic o rígi
dament partidista i treballar pel bé de 
la comunitat. El capítol de la seva ca
pacitat és un tema que l'electorat ja 
jutjarà dintre de quatre anys. S'ha de 
tenir molt clar —des de l'espai polític 
que sigui— que es treballa per a refer un 
país, i naturalment a través de la seva 
base que són els ajuntaments. 

S'estan posant les primeres pedres 
d'una nova tasca municipal; no es po
den fer judicis. Anar pensant, però, en 
tot això, tant els de dintre com els de 
fora del consistori, ho crec molt interes
sant i profitós. 

Marti Sunyol i Genis 

Ens calen tres persones 
de tots dos sexes 

per a la difusió 
de la Llengua i la Cultura 

catalanes 

És imprescindible: 

Que tinguin més de divuit anys 

Qne tinguin 3 o 4 hores lliures diàries 

Que siguin veritables catalans 

Oferim excel·lents ingressos 

i possibilitats de promoció 

Escriviu urgentment 
a l 'Apartat 2 0 2 de Barcelona 

a l'atenció del Sr. Humet 
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Les Piscineí de Gr 
Instal-lacions 

El club Natació Granollers, està 
ubicat en unes instal·lacions munici
pals. Sembla ser que l'Ajuntament el 
va cedir al club, a fi que aquest se'n 
fes càrrec. Ens diuen que s autorinan-
cia, i que d'un temps ençà, l'economia 
està molt sanejada. Els comptes estan 
sempre a la vista dels socis, en el 
taulell d'anuncis, i qualsevol aclari
ment pot ser requerit a Secretaria. 

A finals de 1978, el nombre de socis 
era de 3.166. Les quotes varien, ja que 
els socis es qualifiquen de maneres 
diverses: si són nadadors del club, de 
família nombrosa, de joves en època 
militar etc. etc. El nombre de llicèn
cies esportives de natació en 1978 
eren 85 masculines i 42 femenines. Ei 
personal tèmnic per a fer funcionar 
aquesta secció consta d'uns 16 tècnics 

Al llarg de l'any 78 s'han celebrat 
unes 50 competicions, uns 14 festi
vals oficials, i uns 12 socials. 

El C.N. Granollers, té uns bons 
equips de Water-Polo amb un bon plan
ter de jugadors, la majoria dels quals 
no passen de 17 anys. Això suposa 
que tenim grans esperances en el fu
tur. 

Hi ha a més unes instal·lacions de 
gimnàstica esportiva amb una plantilla 
d'uns 18 gimnastes amb llicència fede
rativa. 
PATRIMONI MUNICIPAL 
2 piscines descobertes, una de 50 mt. 
i una altra de 25 
1 piscina coberta de 25 mt. 

L'escola és oberta 
a tothom 

En la temporada recentment acabada, 
curs 78-79, la nostra entitat ha incidit so
bre 25 col·legis dels quals 8 són de Gra
nollers i 17 de la Comarca. 

Làmbit geogràfic màxim ha arribat 
des de La Llagosta fins a Sant Celoni. 

Per les classes de natació hi han pas
sat uns 3.2UÜ escolars entre nois i noies 
que estan dins de E.G.B. i alguns de pre-
escolar. 

Aquestes classes tenen la duració d'una 
hora setmanal dins, naturalment, l'horari 
escolar i que dura tot el curs acadèmic. 
En finalitzar la temporada els únics que 
queden sense saber nadar són els deno
minats casos difícils. En aquest curs so
lament n'han quedat 80 d'entre els 3.200 
inscrits. 

Durant els nou mesos de treball s'han 
realitzat tres proves d'avaluació per a 
veure el progrés d'aquests nois inclosos 
en sis grups. 

Organització 
del treball esportiu 

En acabar el primer trimestre, al punt 
de fer la primera avaluació es fa lliura
ment de les beques gratuïtes per un 
nombre de nois i noies amb l'únic ob
jectiu d'aconseguir que puguin venir dià
riament durant tres mesos per rebre clas
ses, perfeccionament i ensenyament dels 
diversos estils. 

El Club Natació Granollers 
Una escola 
de natació 

El Club Natació Granollers ha tingut 
des de sempre com objectius principals 
l'ensenyament de la natació, la pràctica 
de l'esport com a treball físic, promocio-
nar-lo i fer natació de competició. Per a 
desenrotllar tot això com a base i pri
mer pas, està desenvolupant des de fa 
uns anys una tasca d'ensenyament a ni
vell escolar que integra tot els centres 
que vénen a les nostres instal·lacions per 
rebre les classes tècniques que estan a 
càrrec del club. 

Ha estat difícil (i encara ho és) arri
bar al punt que estem ara. S'ha aconse
guit lliurant dures batalles amb els col-
legis primer i després amb una tasca 
de mentalització dels pares. Aquest tre
ball s'ha dut a terme començant per fer 
veure la necessitat del saber nadar; a 
partir d'aquí en segon terme a fer pos
sible la pràctica d'un esport amb l'ob-
jectiu no sempre obligatori de canalit
zar l'esforç personal cap a la natació de 
competició. 

Malgrat el treball posat en joc, dins 
dels col·legis hi ha qui posa traves per 
molt diverses causes i no es decideixen 
a implantar dintre les escoles una hora 
setmanal que repercuteix en avantatges 
per als nois. 

Aquests nois queden inclosos en el 
grup anomenat Escola de Natació, els 
horaris de la qual són fora de les acti
vitats escolars. Ultra la pràctica espor
tiva es beneficien també de possibles 
viatges o excursions que en un moment 
determinat el seu grup faci per algun 
motiu concret. 

Durant el segon trimestre, hom se
gueix el mateix sistema, d'aquesta forma 
es donen més oportunitats als que no 
varen poder treure'n profit durant el pri
mer període. 

Durant aquest any i dintre d'aquest se
gon trimestre, el club ha tramès carte"? 
a col·legis (preferentment nacionals i ra
dicats a Granollers i que no vénen per 
la piscina) per oferir-los els nostres ser
veis amb la finalitat que tots els que hi 
estiguin interessats, prèvies unes pro
ves d'aptitud poder incloure-les en el 

PlaçaGran 
'Publicació 
Granollerina 

Són un món, un xic comP'Y 
l'esperit i la voluntat que en aci"̂  

Per obtenir aquesta infoi''" 
Alexandre Codinach i Telesforo 1 
ens marca les línies de l'esport dl 
nech i Pardo president del Club ^ 
de l'entitat i a n'en Miquel Escol' 
explica una faceta important de 1̂  

Suto--'^'*' 
wos-

grup de beques gratuïtes. Pel que hem 
pogut comprovar, això deu significar mol
ta rema i encara ara és 1 hora que els 
responsables d'aquestes escoles s hagin 
posat en contacte amb nosaltres. Remar
quem que tot això és fora de l'horari lec-
tiu. 

El tercer trimestre que acaba amb una 
altre avaluació, es treballa més intensa
ment per tal d'aprofunditzar en els ca
sos més difícils I aconseguir un millora
ment en la resta dels nivells. Hi ha j n 
control minuciós per preparar els equips 
estrictament escolars de cara a possi
bles competicions. 

Premis i Campionats 
Durant els recents Jocs Escolars de 

Sant Jordi i en el campionat escolar de 
Catalunya s'han aconseguit els següents 
trofeus: 

En el Sant Jordi, tres medalles d'or i 
dues de plata. Pels campionats de Cata
lunya, la nedadora Roser Domene en la 
prova de 100 metres papallona ha acon
seguit una medalla d'or. En la mateixa 
prova Mercè Grau aconseguí un tercer 
lloc. 

Final de Curs 
Per tancar la temporada estem fent 

unes proves masculines i femenines d'eli
minatòries que tindran la seva final el 
proper dia 16 de Juny, que s'hi, integra
ran els millors. El més important de tot 
això, a part dels premis i diplomes, és 
el contacte amb els pares. 

Activitats de promoció 
Paral·lels a la tasca d'ensenyament i 

formació esportives hem realitzat, durant 
el primer trimestre, un concurs de dibuix 
sota el tema natació - Nadal per a tots 
aquells que acudeixen a la nostra escola. 
Això creiem que representa una motiva
ció per a la majoria. Va haver-hi una 
participació de 800 dibuixos i es varen 
repartir infinitat de premis. Aprofitem 
l'avinentesa per a donar les gràcies a les 
cases col·laboradores. 

Durant tot el curs i molt especialment 
en els col·legis on el professorat col·la
bora intensament, el treball esportiu ha 
significat una millora en l'aprofitament 
escolar dels nois que anaven endarrerits, 
problema que ha estat salvat per la con
fiança en si mateixos, que de la natació 
han traslladat a les classes de l'escola 
millorant-ne el nivell i l'aprofitament. 

Això és en grans trets el treball del 
Club Natació Granollers, que esperem 
s'incrementi en bé dels ciutadans de 
Granollers i Comarca. 

Miquel 
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i^llers 
- 1 . 
^"1 descriure'n les instal·lacions, 

'̂  utadà s'hi mouen. 

10 

acudit a tres punts diferents: 
'cgat municipal d'esports, que 

a Granollers, a Lluís Domè-
HoUers que ens obre les portes 

tècnic del Club natació que ens 
ftiva. 

hi tenen accés mitjjançant el poüespor-
t iu. 

—No creus que seria bo iniciar una 
campanya d'Educació Física per a inten
tar aconseguir que aquesta fos diàrie, 
amb la obligació per part de cada escola 
de tenir un professor d'educació física 
a "full time», a l'igual que tenen profes
sors d'altres matèries? 

—D'alguna manera aquesta pregunta ja 
queda contestada amb la resposta ante
rior. 

^Ets partidari de les Escoles Esporti
ves? 

—Totalment. M'atreviria a dir-te que 
és pràcticament l'únic mitjà positiu I 
possible perquè els practicants assolei
xin unes qualificacions esportives esti
mables. En el nostre municipi n'està fun
cionant una de grau elemental, però ara 
tenim en projecte d'instal·lar-ne una al-

Les opinions d' 

Alexandre Codinach 
—Com veus el futur de l'Esport a Gra

nollers? 

—Amb molt d'optimisme. La nostra 
ciutat amb tota jusiicia te tama d ésser 
emmentment esportiva i això ha quedat 
acreaitat per la quantitat d esports que 
es practiquen i la intensitat I qualitat 
•̂  ens, tant en l'àrea de I esport escoiar, 
ciom en la de l esport de competició. 
Per tant, penso que ae cara al tutur, hem 
d anar enaavant, i el meu optimisme el 
fonamento en el fet que al marge del 
Planter que tenim a la nostra ciutat, dis
posem d uns dirigents amb esperit molt 
jove, que amb el seu entusiasme i inicia
tiva, fan que la progressió endavant si
gui constant. 

ha del Patronat Municipal —Ouè hi 
d'Esports? 

—El Patronat Municipal d'Esports, que 
Per cert ara te les seves funcions sus
peses, estava pensat com a un aglutina-
^or de la iniciativa esportiva local, si bé 
és cert que en realitat no ha estat mai 
Constituït a nivell de representació ciu
tadana. Ha anat funcionant fins ara, pe-
•"ò sota unes directrius restringides. El 
Seu funcionament futur, necessàriament 
caldrà que sigui diferent. Et diré en prin
cipi, que l'activitat esportiva municipal, 
Passarà per la constitució del Consell 
'Municipal d'Esports, amb participació de 
totes les forces vives de la ciutat que 
d alguna manera o altra hi col·laboren i 
tenen incidència amb l'esport. Aquest 
ponsell, necessàriament serà consultiu, 
' el que necessitarà serà una executiva 
^ue haurà de ser qui porti a terme el 
desenvolupament dels treballs i realitza
cions previstes. Aquesta executiva, és 
el que podríem dir-ne, caldria que fos el 
Patronat Municipal d Esports. 

—Respecte a l'Esport Escolar, com 
penseu incidir en les escoles? 

—Primordialment en lluitar per impo
sar l'esport base com una assignatura 
Jtiés a desenvolupar dintre les esco-
'es i en les seves hores lectives. Aquest 
Punt és d'una importància molt gran. Tin-
9yem en compte que els escolars neces
siten per una banda poguer desenvolupar 
'esport, però si aconseguim que estigui 
dintre les seves pròpies activitats es
colars, aconseguirem una eficàcia més 
cptima que si es deixa a la seva pròpia 
"liciativa. Practicant obligatòriament l'es-
Port base, queden després en millor pre
disposició per realitzar-se esportivament 
amb altres esports d'equip, en els quals 

tra de grau mitjà, que esperem que ens 
donarà a curt termini uns bons resultats. 

—Quin pressupost hi ha previst aquest 
any /y/y per a i tsport? 

—Fa molts pocs dies que estem tre
ballant amó aquestes qüestions, i la ve
ntat es que he dir-te que el pressupost 
per al present any 1979 el darrer consis
tori no el va conreccionar. bi ens regim 
pel que hi havia previst I any passat, 
et dire que és de l'ordre d uns vint-i-
quatre miuons de pessetes. 

—Quants professors d'educació física 
subvenciona l'Ajuntament? [Naturalment, 
per les escoles publiques, es suposa). 

—Actualment 6 professors d'educació 
física i tretze monitors de diferents es
pecialitats esportives. Els primers amb 
dedicació total i els altres a hores. 

—Creus necessari l'Esport Espectacle? 
Continuareu subvencionant-lo? 

—Personalment, sí. Els Clubs són la 
base del desenvolupament de l'esport i 
la seva projecció és per a mi necessària 
i imprescindible. Amb relació a la teva 
pregunta de si continuarem subvencio
nant-los, he d'aclarir-te que subvenció di
recta, com a tal, en realitat on n'hi ha, el 
què si que fa l'Ajuntament és col·laborar 
en determinades despeses, com són la 
llum, aigua, e tc , al marge de cedir sen
se lloguer les instal·lacions esportives 
municipals. Vull aclarir de tota manera, 
que aquesta és una qüestió que neces
sita un estudi molt a fons i amb un dià
leg ampli amb totes les entitats espor
tives. Si m'ho permets, deixo per a més 
endavant el comentar més coses sobre 
aquests punts. 

— Opina sobre la Piscina Municipal. 
Quins projectes teniu al respecte? 

—La Piscina Municipal està adminis
trada pel Club Natació Granollers, i ve
ritablement haig de confessar que en 
aquests moments i de primera impres
sió, estem satisfets de la manera com 
l'actual Junta Directiva, està portant les 
coses i la dedicació i entusiasme amb 
què hi treballen. Quin dubte hi ha que 
es poden millorar moltes coses, però 
també és cert que és preferible anar-ho 
fent de mica en mica. hi Ciub Natació té 
uns projectes que ens ha sotmès a es
tudi i sobre els quals oportunament ens 
definirem. Nosaltres el que si que volem 
emprendre de forma immediata, de cara 
ei proper curs escolar, és facilitar l'ac
cés a la piscina coberta dels alumnes de 
les escoles municipals amb unes condi
cions més favorables que les actuals. 
Pel demés, i a nivell popular, et suposo 
ja informada que hem modificat els preus 
d'estiu de la piscina descoberta de cara 
al pre^ont període, en el sentit que hem 
rebaixat els preus que es varen aprovar 
pel darrer consistori, ja que hem con
siderat que no eres accessibles popu
larment. 

—Què t'ha semblat aquest final de curs 
que han organitzat els professors de na
tació, a nivell d'escolars principiants? 

—Malauradament no he tingut oportu
nitat de presenciar-ho personalment, pe
rò la meva informació és que ha estat 
una iniciativa particular i desinteressa
da dels monitors de natació, amb un èxit 
extraordinari. Encara falta la última jor
nada i espero tenir la oportunitat de po
der corroborar personalment les impres
sions rebudes. Aprofito l'oportunitat 
d'aquestes pàgines, per felicitar pública
ment els professors de natació i el Club, 
per portar endavant aquesta iniciativa. 

Ei President opina 

Lluís Domènech i Pardo 
—Des de quan ets President? 
—El 4 de Juny de 1976 vaig ésser ele

git per un temps de quatre anys. 
—Com es féu l'elecció? 
—L'elecció es fa mitjançant una pro

posta a la Federació Catalana de Natació 
avalada per un mínim d'un 5 % dels so
cis amb dret de vot que tingui el Club. 

—Quants membres té la Junta? 
—Els normals en qualsevol Junta: Pre

sident Vice-President, Secretari, Tresorer 
i cinc vocals. 

—Quina penseu que és la finalitat de 
la Piscina Municipal? 

—És la pràctica de la natació de tots 
els ciutadans de Granollers. 

segueix a la pàgina següent 

L'Esport una dèria 
Que l'Esport és font de salut, gairebé tots ho sabem. Caldria però ressaltar 

quelcom més. Potser si a la gent menuda, se l'iniciés en la pràctica esportiva 
de bones maneres, en la pròpia escola, molt probablement aconseguiríem incul
car una dèria en una edat primarenca, abans que altres idees omplissin les ments 
d'alguns infants. L'educació del propi cos faria veure la nocivitat de moltes coses, 
per les que el jovent d'avui dia, sense cap afició que l'ompli, busca sempre 
noves emocions i sensacions. 

Per altra banda, al llarg dels temps, s'ha demostrat que les persones educades 
esportivament, saben lluitar en la vida de forma més raonable. Aquí voldria dir, 
que no estic d'acord amb tots aquells que diuen A/O a la competició. S'ha confir
mat que és positiva per educar el caràcter. Hom ha de saber i voler guanyar, 
però també cal saber perdre i comportar-se degudament. 

Des que l'home té ús de raó, és competitiu per naturalesa. Hem d'aprofitar, 
doncs, aquest esperit de superació i encaminar-lo sàviament. 

M. P. T. 
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Les Piscines de Granollers 
—Sempre hem sentit que la Piscina 

s'autofinança. Vol dir això que a l'Ajun
tament no li costa cap diner de mante
niment, ni de monitors, personal adminis
tratiu, etc...? 

—Rotundament sí, la piscina amb l'es
tructura actual s'autofinança, i aprofito 
per dir que no sols a l'Ajuntament no li 
costa cap diner de manteniment, ni de 
monitors, sinó que el Club li resol al 
Municipi un problema bastant complicat 
com és el funcionament de les instal·la
cions i el manteniment, així com les mi
llores que fa el Club amb els diners del 
soci i que queden propietat del Municipi. 

—Hi ha potser superàvit? 

—La nostra política és, que si recap
tem 100 gastem cada any 95, aquest és 
l'èxit econòmic del Club. 

—Ou i ho controla? 

—L'Assemblea de Socis. Haig de dir al 
respecte que cada final de mes en la car-
tellera d'anuncis hi ha exposats els Co
braments i pagaments efectuats durant 
el mes, i qualsevol soci té dret a pre
guntar i demanar comptes de com s'ha 
gastat cada partida. 

—Sembla que heu modificat preus, \a 
que eren molt elevats; penseu adoptar 
alguna altra mesura a nivell popular? 

—Jo comprenc que les 200 ptes. que 

regien per als dissabtes i festius eren 
una mica cars, ja que, per exemple, a un 
matrimoni amb tres fills li costava ba
nyar-se 1.000 ptes.; però jo diria a la gent 
de Granollers que per 350 ptes. al mes 
té dret a banyar-se cada dia, o sigui que 
essent soci, que és com crec que es de
mostra la col·laboració, banyar-se una per
sona i gaudir de totes les instal·lacions 
li costa 12 ptes. cada dia. Mesures a ni
vell popular crec que n'hi ha diverses, 
com per exemple que les famílies nom
broses tenen entrada tots els fills essent 
socis només els pares. Totes les perso
nes de més de 65 anys tenen també en
trada gratuïta. 

—Cara al proper curs. penseu conti
nuar amb cursets voluntaris per als es
colars? Ouè passaria si entre tots, pro
curéssim fer veure la necessitat d'obli-

üiurament d'originals 
La Redacció de PLAÇA GRAN tanca 

la recollida d'originals per al número 
de cada setmana a les 14 hores de 
cada dimarts. 

Preguem als nostres amics, informa
dors, col·laboradors i comunicants que 
s'atenguin a aquestes exigències per 
a evitar retards en la publicació dels 
innombrables comunicats I noticies. 

gatorietat de la natació? Tindríeu prou 
hores per a tots els escolars de Grano
llers? 

—Els cursets són un dels objectius 
més importants del Club. Seria molt inte
ressant que tothom col·laborés a fer veu
re la necessitat de la natació. 

Quant a la tercera pregunta, haig de 
dir que les instal·lacions quedarien peti
tes; faltaria triplicar les actuals. 

—Aquesta iniciativa de final de curs, 
ha estat obra dels directius o dels mo
nitors? 

—La Junta encomana cada any a la 
part tècnica un programa esportiu i d'ac
tivitats de la temporada i és presentat a 
l'Assemblea, que l'aprova definitivament, 
0 sigui que procurem improvisar el 
menys possible, programant per endavant 
totes les activitats de la temporada. 

—Ouè penses sobre el futur del Club? 
Ouè suggereixes? 

—Si el Club es manté amb l'ideal de 
l'amateurisme de tots els practicants " 
es dedica fonamentalment sols a la na
tació i a la gimnàstica, i es segueix una 
política econòmica coherent, el Club ani
rà endavant i creixent. I, per últim, sug
gereixo que la gent de Granollers no pen
si solament en posar-se morens tres me
sos a l'any, sinó que utilitzi les piscines 
els dotze mesos, ja que disposen d'unes 
instal·lacions de les més importants de 
Catalunya. 

magatzem 

comprareu a preu de fàbrica 
roba femenina de gran actualitat 

pròxima Inauguració 
a partir de dijous 

esperem la vostra visita 

Carrer Vinyamata, 27 
cantonada amb Carrer Girona 

GRANOLLERS 
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Bústia 
Josep Pla, 
Premi d'Honor? 
Senyor Director: 

Els senyors Wifredo Espina / Correo 
Catalan, 3-6-79/ i Ibanez Escofet / Fira 
del Llibre de Barcelona/, intenten de nou 
un tema superat i que creiem definitiva-
rnent sentenciat: Josep Pla i el Premi 
d'Honor. 

Ara el dispositiu és un factor senti-
menteloide: 'delicadisimo momento en 
su saiud fisica', 'una grave enfermedad 
/la estado a punto de arrebatarnos, a sus 
ochenta ahos...'. 

Després tot el que diuen del valor li
terari del senyor Pla, mal no ha estat 
discutit per ningú i tampoc ningú no li 
l'egatejeria el Premi Nobel. 

Els dos periodistes no diuen això, i 
alhora obliden l'autenticitat del premi, 
quan diuen que no és un premi a la *vir-
tud», i ens sembla que quan aquests se
nyors fan aquesta puntualització no fan 
l'es més que reconèixer que com a pre
mi a la 'virtud' no el mereix el seu pro
tegit. I és això exactament el que passa. 
El premi és també un reconeixement 
d'unes virtuts cíviques, d'una actitud de 
catalanitat, i d'un esperit nacional de re
sistència col·lectiva, i cap d'aquestes vir
tuts no alimenten moralment el pensa
ment d'aquest escriptor. 

Com argumentació, els dos periodis
tes demostren poca imaginació, i al cos
tat dels aspectes sentimentaloides, han 
de fer ús d'unes certes expressions: «al-
gunos mezquinos-, "injustícia colectiva 
de Cataluna», i d'un terme totalment des-

Comunicat del P S U C 

Contra el 
Davant els últims atemptats terro-

l'istes que han tingut lloc darrerament a 
l'Estat Espanyol, causant la mort d'un po
licia municipal a Sabadell, de caps mili
tars i de diversos clients d'una cafeteria, 
^ixi com de membres de la guàrdia ci-
^il a Madrid; dels explosius col·locats en 
locals de diversos partits polítics; de les 
actuacions de la policia que han causat 
la mort d'una noia a Tudela, el Partit So
cialista Unificat de Catalunya vol expres
sar la seva repulsa i el seu rebuig a 
totes aquestes accions violentes que 
creen un clima d'inseguretat i d'inestabi
litat i que, per tant, obstaculitzen l'avenç 
de la consolidació de la democràcia I de 
la ferma i responsable aspiració autonò
mica de Catalunya i d'Euzkadi. 

El PSUC demana a tots els ciutadans 
' especialment al poble treballador que 
'respongui amb fermesa a aquestes pro
vocacions donant el seu suport més de
cidit a les institucions democràtiques del 
Pals, exigint una profunda investigació 

prestigiat: «e/ engaho de la 'cultureta'. 
Com es lliga que siguin 'algunes mez-

quinos" si per altra part «es una actitud 
colectiva de Cataluna»? i a ells, als dos 
periodistes on cal situar-los ientre «e/s 
mezquinos» o entre «la colectividad de 
Cataluna»? Per a nosaltres queda ben 
clar. 

El punt final de la denúncia del senyor 
Wifredo Espina, nosaltres també el sig
naríem, però amb una altra intencionali
tat, i aneu a saber si en aquell moment 
el seu subconscient el va trair I per ai
xò ens sembla bé acabar amb les ma
teixes paraules: 

Pla y «los mezquinos». 

Joan Ballester Canals 

Les nostres festes 
Sr. Director: 

F^epresentants de diverses institucions, 
entitats, grups i persones Individuals, 
davant l'actual situació problemàtica 
de les nostres festes i del calendari na
cional propi de la Comunitat Catalana i 
del fet d haver-se iniciat un altre any 
sense solucions, no podem quedar indi
ferents mentre segueixin suprimint-nos 
les nostres festes. 

Si la situació econòmica obliga a re
duir jornades festives, que se suprimei
xin les que no són nostres i tenim im
posades; només el nostre Poble és so
birà dels seus drets i del seu patrimoni. 

No podem ni volem esperar, i per ai
xò hem decidit prestar suport a la cam
panya ja iniciada pel Secretariat per a la 
Defensa de les nostres Festes i seguir 
demanant des de tots els indrets de les 
nostres Comarques, que volem el total 
respecte d'aquest dret irrenunciable que 
forma part del nostre patrimoni cultural. 

Terrorisme 
que cerqui les responsabilitats polítiques 
I penals dels fets, la clarificació de l'ori
gen i intencions de grups, com el Grapo 
que serveixen clarament els Interessos 
de la dreta més reaccionària tot solidarit
zant-nos amb els qui han estat les seves 
víctimes. 

En aquest moment cal que tots els ciu
tadans que rebutgem de pla la vio'ència 
en el joc polític defensem i aprofundim 
la democràcia a través de la nostra par
ticipació més decidida I oberta en la vi
da política. 

Només amb un govern de solidaritat, 
on participin totes les forces democràti
ques, el nostre país podrà aconseguir 
avançar pel camí de la democràcia. 

Només amb la urgent aprovació dels 
estatuts d'autonomia es podrà aconseguir 
que tots els pobles de l'estat se sentin 
de debò solidaris i agermanats en la ne
cessària defensa de la pau i la concòr
dia ciutadana. 

És per això que demanem que aquesta 
reivindicació es faci arribar a la Genera
litat per tal que obri en conseqüència i 
s'adoptin les mesures que calgui. 

Es pot ajudar a aquesta campanya sig
nant uns models escrits, els quals els 
podeu trobar a qualsevol entitat de la co
missió Fabra o bé redactant-les vosal
tres mateixos. 

Grup de Defensa del Patrimoni 
Natural de l'Agrupació 
Excursionista de Granollers 

Cuina 

Crema de porros 
El porro és una hortalissa, a la qual 

els egipcis, atribuïen moltes virtuts cu
ratives. D'això on en tenim la certesa, 
però que és important en la cuina de 
cada dia, sí, que podem afirmar-ho; mi
llora els plats que s'hi introdueix; si a 
una verdura normal n'hi afegiu uns 
quants, notareu gran diferència. Són 
bons, qualsevulga que sigui la manera 
que el prepareu. 

Vull referir-me avui a la tan anome
nada «Vichisoise», tan excel·lent per a 
menjar freda com calenta. Donat que en
trem de ple a la calor, us la recomano 
menjar fresqueta. Pot ser un deliciós 
primer plat i que podem preparar amb 
antelació. 

Ingredients: 1/2 quilo de patates, 6 
porros, 2 pastilles de concentrat de cal-
do, 50 gr. de mantega, una tassa de llet, 
una tassa de flor de llet i julivert. 

Poseu en una olla els porros amb la 
mantega a foc suau uns deu minuts. Afe
giu-hi llavors un litre d'aigua i les pa
tates, i feu-ho bullir una hora. Passeu-ho 
pel passapurés i torneu-ho al foc. Ad
junteu-hi aleshores el concentrat de cal-
do, la llet, sal i pebre. Quan arrenqui el 
bull ja podeu apartar-ho. Si es pren fre
da la crema, en el moment de servir-la 
afegiu-hi la flor de llet i espolseu-hi per 
sobre el julivert tallat menut. Si al con
trari la preneu calenta, afegiu-hi la flor 
de llet en el moment d'apartar-la del 
foc. 

Montserrat Ponsa i Tarrés 

P. D. No confondre aquest porro comes
tible i saludable, amb un altre que 
en aquest moment fa anar de bò-
lid a més d'un, i no és comestible. 

Carrer Sant Roc, 21 - Telèfon 870 06 31 
GRANOLLERS 
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Continuació de la pàg. 4 

El Ple Ordinari del dia 11 de juny 
Teatre 

demanen les Associacions de Veïns. 
Això ens introdueix un altre tema, el 
deixarem per més endavant. 

Ha estat una novetat que un conflic
te de tipus laboral que afecta als fun
cionaris hagi sortit al Ple. Es veritat no 
ha sorgit la solució, potser aquest no 
era el lloc. Ens agrada que els Funcio
naris surtin pels seus drets. Entre tots 
els cinc punts que els Funcionaris 
aclareixen n'hi han uns d'especial inte
rès: «2.°" C) Mala imatge dels funcio
naris. — Els funcionaris no estan dispo
sats a aguantar més aue s'ataqui al fun-
cionarat en general, quan es fa referèn
cia a algú en particular (que l'Ajunta
ment no es treballa, que se surt a 
comprar, xanxuUs diversos, e tc ) . Un 
cas concret, va ser la insinuació que es 
va fer en la Comissió Municipal Per
manent, celebrada el darrer dia 31 de 
maig en la qual es va parlar de fun
cionaris implicats en els expedients de 
domini del riu Congost. A partir d'ara, 
no tolerarem que es parli malament 
d'un funcionari o del funcionari gene
ral, sense que es digui el seu nom i que 
es concretin els detalls perquè no es 
just que paguin justos per pecadors.» 

I un altre «2.°" E) Igualtat per a tots 
els funcionaris.— Les mesures que es 
prenguin, siguin dels tipus que siguin, 
relacionades amb els funcionaris, han 
d'ésser complertes per tots començant 
pel Secretari de la Corporació». 

A la reivindicació dels funcionaris 
s'hi han adherit tots els funcionaris 

que no són afiliats a l'ASFAL, excepte 
un alt funcionari que no es pas el Se
cretari General. 

Conflictes en el Ple 
Una de les altres qüestions que ens 

preocupa és l'actitud de l'Alcalde res
pecte els grups de consellers per grups 
polítics representats al Consistori. 

Durant el Ple hi ha un regidor que 
usa sovint la paraula, el Sr. Rochina, 
del PSUC, quasibé sempre la paraula 
li és donada amb un comentari previ 
o simultani a l'inici de la seva inter
venció, per altra banda l'actitud física 
de l'Alcalde amb Convergència i Unió 
és d'una obsequiositat extrema. Ho 
hem vist i ho deixem escrit, no és amb 
ànim de polèmica. 

Durant aquest Ple s'hcuí plantejat 
dues votacions: una per la qüestió de 
la proposta de la revisió de la Casa Sin
dical a la Ciutat. El ple es pronuncià 
de la següent manera: 17 vots a favor 
(8 socialistes i 9 convergents) i 4 en 
contra (3 comunistes i 1 socialista). 
L'altre que només va ser insinuada no 
es va arribar a celebrar, per la qüestió 
del Canvi de Nom Plaça de la Porxada 
o Plaça Gran. 

Ens queda per ressenyar alguna 
qüestió de detall. Caldrà tornar-hi la 
propera setmana. Hi han temes que 
s'ho mereixen. 

JOAN COLOMÉ 
MONTSERRAT PONSA 

COMPRES-VENEOOR-ADMINISTRATIU 
Servei Militar complert, 
edat màxima 30 anys 

Empresa dedicada a la importació 
situada a Granollers 

Indispensable, 
persona que tengui aspiracions, 

ja que el seu pervindre es molt ampli 

El seu nivell seria Important de Perit Mercantil 
amb coneixements d'Anglés 

Alternaria qüestió administratva, 
correspondència, tèlex, telèfon, nous mercats 

de compra i venda 

Escriure historial detallat 
Indicar el seu número de telèfon 

Interessats dirigir-se a: 
Apartat 129 - GRANOLLERS 

El T A C estrena 
a Granollers 

El passat fi de setmana el T A C l'ha 
tingut especialment actiu. Dissabte dia 9 
de Maig estrenava a Cardedeu. Nosaltres 
no hi vàrem ser però ens informen que 
hi havia molta gent I la representació va 
convèncer. Diumenge dia 10 es presentà 
a Manresa. 

I avui dia 16 de Juny a dos quarts 
d'onze de la nit estrenarà a Granollers 
les «Històries per a ser contades» d'Os-
valdo Dragún. 

Demà dia 17 de maig repetirà repre
sentació. El lloc serà la Sala d'Actes de 
l'Institut de Batxillerat. 

La setmana passada quan vàrem re 
produir el text del Sr. Munné i Coll que 
figura en el programa de mà, erròniament 
vàrem deixar-nos la fitxa tècnica. Ho fem 
ara i tots contents: 

Actors: 

Josep Castel ls Eugeni Estradé 
Glòria Font Gregori Resina 

IHuminació: 
Joan Corbera 

Sonorització: 
Arian Botey 

Fusteries: 
Sant Josep (Granollers) 
i Cabot (Cardedeu) 

AtretzzO i ombres: 
Pere Illa 

Sastreria: 
Àngel Saludes 

Escenografia: 
Josep M.= Farnés 

Apuntadora: 
Montserrat Cirac 

DIRECCIÓ: JULIO CASTRONUOVO 

catalans 
Els altres 
de Xavier Benguerel 
Editorial Planeta 

Traduir al català els poetes Poe, Bau-
delaire, Mallarmé, Rimbaud 1 Vaiéry ho 
pot fer qualsevol coneixedor de literatu
ra i d'idiomes; però fer-ne una autèntica 
recreació en vers i d'uns poetes tan di
fícils com els esmentats, cal una habili
tat lingüística excepcional i un coneixe
ment molt profund de la seva poesia. 
Xavier Benguerel, a més d'haver publi
cat dinou novelles, un recull de poemes, 
obres de teatre, narracions, el primer vo
lum de les seves memòries, e tc , és un 
extraordinari traductor de poesia, com 
ho proven les traduccions de Neruda, La 
Fontaine. L'any 1974 guanyà el premi 
Planeta amb la versió d'icària, Icària. Re
comanem la introducció en què l'autor 
—exiliat a Xile durant quinze anys— ex
plica la seva aproximació personal a la 
poesia d'una manera magistral. 

J. B. P. 
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Cinema 
Una setmana grisa 

L'estiu i la calor s'acosten I amb elles les 
pel·lícules refrescants, senzillotes I, que si 
tenen un mínim de qualitat, et poden fer pas
sar una bona estona sempre i quan el cine
ma tingui sistema de refrigeració. Al Majès-
tic tenim dos exemples d'això que he dit. En 
el primer podem veure «Juego peligroso», 
d en Colin Higgins director del qual no en 
tinc la més mínima referència, ho sento, i 
que barre.ant l'humor amb el tema policíac 
pot donar lloc a un producte atractiu, I més 
Comptant amb la presència de Goldie Hawn, 
mestressa d'un ulls i uns morrets molt enci
sadors. Al Mundial hi ha un «mano a mano» 
entre dos grans del cinema: Glenda Jackson 
(meravelloses interpretacions les teves, 
Glenda) i Waiter Matthau (ídem de ídem, 
Waltehj, dins de «Alegrías de un viudo» d'en 
Howard Zieff del que tampoc no en tinc ni 
folla idea. IVlalgrat la meva ignorància supina 
entorn de les activitats d'aquests senyors di
rectors, crec que es pot passar bé amb 
aquests films. 

Dels complements diré que un va de «cien-

cia-ficción-preocupante» i l'altre de dones 
violades dins d'una cel·la. Horror i consterna
ció. 

Fa un temps (I un país...) es va estrenar 
una pel·lícula anomenada «La Nova Cançó», 
parlada en català. Al·leluia! («El Judes» I «M.' 
Rosa» no compten) i amb la presència física 
i audible dels cantants més representatius de 
la «nova cançó». Era el primer llargmetratge 
d'un jove realitzador: en Francesc Bellmunt, 
que ens havia donat també un curt sobre el 
Festival de Cannes i del que ara en podem 
veure la seva primera pel·lícula d'argument 
«La orgia». Nova aportació al cinema català, 
orquestrada amb aire de «conya», classifica
da «S», i que està molt bé dintre de les se
ves possibilitats. No estem massa acostu
mats a veure i a sentir cinema en català i, 
el que és més important, que hagi estat fet 
aquí. Dels precedents d'aquest director no 
en poaem treure juaicis, per tant anem a 
veure «La orgia» i sabrem, potser, què ens 
espera amb «Salut i força al canut», darrera 
pel·lícula d'en Francesc Bellmunt. 

Concert d'en Jordi Sabates 
I parlant de música, i com que l'actualitat 

cinematogràfica a Granollers no és de les 
coses més brillants, m'agradaria remarcar un 
fet que va tenir lloc el passat dijous a la 
Casa de Cultura Sant Francesc i que va és
ser el concert d'en Jordi Sabates. La primera 
part va estar formada per una sèrie de peces 
tocades al piano sense cap mena d'acompa
nyament, i de veritat que no feia falta. So
brietat, domini de l'instrument. Art i sensibi
litat foren les constants tota l'estona. En 
Chick Corea de la primera època i en Keith 
Jarret no estaven gaire lluny. Música per es
coltar amb els ulls tancats i deixant que la 
imaginació arranqués a volar més enllà de 
les plaques de guix que cobreixen la sala. En 
la segona part va sortir ajudat per un 
bateria, un baix i un trompeta, tots ells, so
bretot l'últim, més que correctes. Fent la 

seva feina sense emprenyar-se els uns als 
altres. Compenetrats i donant-nos una mos
tra de bon jazz que com feia temps no escol
tava aquí a Granollers. Nota aclaratòria: sen
se menysprear el jazz, podríem dir, clàssic, 
tot el contrari l'admiro, la meva sensibilitat 
es posa a vibrar amb més intensitat escol
tant el piano d en Keith Jarret en «The Koln 
Concert», la trompeta d en Miles Davis en 
• Get Up With It» i el baix d'en Charlie Min-
gus en «The Black Saint and the Sinner La-
dy» 0 el saxó d'en John Coltrane en «A Love 
Supreme», per anomenar uns quants dels per
sonatges que amb la seva música, amb el 
seu art, fan que la meva ànima combregui 
amb els impulsos musicals que surten dels 
seus instruments i del seu esperit creador. 
Però això és una altra història. 

Jaume Ortuíio 

IMots encreuats - 26 • Quice 

HORITZONTALS 
1- Henry Morgan ho era, Francis Drake 

també. — 2. Al revés, nota musical. Mineral 

radioactiu. — 3. Figura de dona que serveix 
de joguina a les nenes. Igualment, talment. 
— 4. Al revés, el dimecres va ser el seu 
sant. Vocal. — 5. Litre. Que presta diners 
amb usura. — 6. Al revés, moHècula gram. 
Consonant a la quarta. — 7. Al revés i en 
plural, fang. Vocals. — 8. Des d'on no s'albi
ra la riba (dues paraules). 

VERTICALS 
1. Se n'han trobat, a l'Ajuntament, de por-

quins (vegi's Plaça Gran núm. 26-27). — 2. 
Déu escandinau. Al revés, estimo. — 3. Ròt-
gen. CM (dues paraules). — 4. Plens de 
suor. Consonants. — 5. Al revés, déu egip
ci. Al revés, cap, qualque. — 6. Al revés, fre
gar amb les ungles. Madrid. — 7. El final 
d'una gallina. Al revés, apogeu. — 8. Al re
vés, torni a granar. 

SOLUCIÓ AL NÚM. ANTERIOR 
H.: 1. Milions. — 2. eR. smïaR. — 3. Dies 

Mua. — 4. Asteca. I. — 5. L. Ecòleg. — 6. 
loR. — asuA. — 7. atneL. GL. — 8. iagapaP. 

V.: 1. Medalla. — 2. Iris. OTI. — 3. L. Eter
na. — 4. isseC. eG. — S. Om. Coala. — 6. 
Nimals. P. — 7. Sau. Euga. — 8. raigalP. 

Agenda 
Cinema 
ASTORIA 

Tancat per vacances 
fins el dia 26 d'agost 

MAJESTIC 

Juego peligroso 

El mensoje de los Dioses 

M U N D I A L 

Alegrías de un viudo 

La celda de la violación 

PRINCIPAL 

L'Orgia 

Exposicions 
Museu de Granollers 

Peces del museu 

Com es fa un llibre? 

Sala Sant Jordi de lo 

Coixa d'Estalvis de Catalunya 

Pere Bufí 

Dibuixos a la plomo 

A B, Galer ia d'Art 

Antoni Clavé 

Teatre 
Sala d'Actes de l'I.N B. 

Dissabte, 16 - Nit o les 10,30 

Diumenge, 17 - Tarda a les 7 

Històries per o ser contades 

d'Osv/oldo Drogún 

IWúsica 
Joventuts Musicals 

Museu de Granollers 

Dissabte, 1 6 - N i t a les 10,30 

«Terpsicora Cor» 

Quartet de Flautes 

Director: Josep Subirana 

Diumenge, 17 - Tardo o les 7 

«Coral Ariadno» de la Garr iga 

Director: Jaume llar! 

Foto ^^ntUe^ 
Revelat de color fet per KODAK 
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CODIN/ICH 
Plaça de les Olles, 1 
Tel. 870 29 44 - GRANOLLERS 

/Tà^cau/t^^tccú. 

Vostè paga 5.795 ptes. a l'any 
i la Companyia li cobreix una Assegurança d'Accidents per qualsevol motiu, durant les 24 hores del dia, a tot el món i 

en tot moment, incluint-hi la conducrió i ús d'automòbils i el risc d'aviació, de... 

5.000.000 de Ptes. en cas de Mort 

5.000.000 de Ptes. en cas d'Invalidés Permanent 

en els anys successius, Vostè segueix pagant 5.795 Ptes, a l'any i la Companyia li actualitza la covertura sota el següent 

DETALL 
2." any 3." any 4." any 5.' any 6.' any 7.* any 8.' any 9.* any 10.' any 

Mort 5.500.000 6.000.000 6.500.000 7.000.000 7.500.000 8.000.000 8.500.000 9.000.000 10.000.000 
Invalidesa 

permanent 5.500.000 6.000.000 6.500.000 7.000.000 7.500.000 8.000.000 8.500.000 9.000.000 10.000.000 

Si la seva professió està dine les següents: Industrial, Comerciant, Advocat, Metge, Arquitecte, Agent de Vendes, Admi

nistratiu, e tc , 0 qualsevol tipus de professió liberal, faci una trucada telfònica o vingui a visitar-nos i li posarem en vigor 

aquesta Assegurança immediatament. 

Si la seva professió no es troba dintre les esmentades, també consulteu-nos, perquè mitjançant una prima adicional, amb 

seguretat podrem donar-vos la cobertura que Vostè necessita. 

Commercial Union Assurance, la primera Companyia Europea d'Assegurances, a més de la modalitat que li hem presentat, 

us ofereix la possibilitat de contractar el mateix tipus d'Assegurança, amb diferents capitals: 

MODALITATS 

Mort 
Invalidesa 

permanent 

Mort 
Invalidesa 

permanent 

Mort 
Invalidesa 

permanent 

Mort 
Invalidesa 

permanent 

Mort 
Invalidesa 

permanent 

Mort 
Invalidesa 

permanent 

1." any 

1.000.000 

1.000.000 

1.500.000 

1.500.000 

2.500.000 

2.500.000 

5.000.000 

5.000.000 

7500.000 

7.500.000 

10.000.000 

10.000.000 

2." any 

1.100.000 

1.100.000 

1.650.000 

1.650.000 

2.750.000 

2.750.000 

5.500.000 

5.500.000 

8.250.000 

8.250.000 

11.000.000 

11.000.000 

3." any 

1.200.000 

1.200.000 

I.SCOOCC 

1 ,<.-. J . - - ' 

3.000.C30 

3.000.0C0 

6.000.000 

6.000.000 

9.000.000 

9.000.000 

12.000.000 

12.000.000 

4." any 

1.300.000 

1.300.000 

1.950.000 

1.950.000 

3.250.000 

3.250.000 

6.500.000 

6.500.000 

9.750.000 

9.750.000 

13.000.000 

13.000.000 

5.* any 

1.400.000 

1.400.000 

2.100.000 

2.100.000 

3.500.000 

3.500.000 

7.000.000 

7.000.000 

10.500.000 

10.500.000 

14.000.000 

14.000.000 

6.' any 

1.500.000 

1.500.000 

2.250.000 

2.250.000 

3.750.000 

3.750.000 

7.500.000 

7.500.000 

11.250.000 

11.250.000 

15.000.000 

15.000.000 

7.' any 

1.600.000 

1.600.000 

2.400.000 

2.400.000 

4.000.000 

4.000.000 

8.000.000 

8.000.000 

12.000.000 

12.000.000 

16.000.000 

16.000.000 

8.' any 

1.700.000 

1.700.000 

2.550.000 

2.550.000 

4.250.000 

4.250.000 

8.500.000 

8.500.000 

12.750.000 

12.750.000 

17.000.000 

17.000.000 

9.' any 

1.800.000 

1.800.000 

2.700.000 

2.700.000 

4.500.000 

4.500.000 

9.000.000 

9.000.000 

13.500.000 

13.500.000 

18.000.0G0 

18,000.000 

10.* any 

2,000.000 

2.000.000 

3.000.000 

3.000.000 

5.000.000 

5.000.000 

10.000.000 

10.000.000 

15.000.000 

15.000.000 

20.000.000 

20.000.000 

Pri 
total 

1.449 

2,036 

3.156 

5.795 

8.951 

11.590 

Tia 
anual 

Ptas. 

Ptas. 

Ptas. 

Ptas. 

Ptas. 

Ptas. 

Estem al seu servei amb totes les modalitats d'assegurances 

Incendi - Robo - Comerç - Automòbils - Responsabilitat Civil 
Vida - Accidents - Enf ermetat - Agrícola - Transports - Maquinària 
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